
Verslag bestuurlijk overleg uitwerking windbeleid provincie 
 
Dinsdag 9 januari 2024 15.00 – 15.45   

 
Locatie : Digitaal, MS Teams     
Aanwezig : Niels van den Berg (Enschede),  (Enschede),  

(Enschede), Johan Niemans (Haaksbergen), Tijs de Bree (provincie 
Overijssel),  (provincie Overijssel),  (provincie 
Overijssel) 

  
Nr.  Onderwerp  

1.  
  
  
2.  

Opening   
Tijs de Bree opent de vergadering en heet iedereen welkom. 
 
Terugblik en programmeringsafspraken  
Op 18 juli heeft GS voorgenomen beleid inzake windenergie vastgesteld n.a.v. de motie ‘Grip 
op wind’. De afgelopen periode heeft de provincie bestuurlijke overleggen gevoerd met 
gemeenten, met wisselende reacties op het voorgenomen beleid. Uit die gesprekken kwam 
naar voren dat er behoefte is aan duidelijkheid en zekerheid. Er is nu onrust omdat er geen 
gronden zijn om initiatiefnemers te weigeren als ze voldoen aan de ruimtelijke kaders. 
Daarop heeft de provincie juridisch advies ingewonnen hoe er duidelijkheid en rust kan 
worden geboden in de verschillende voorkeursgebieden. In de Statenbrief die eind december 
is verstuurd, waarvan Enschede en Haaksbergen een kopie hebben ontvangen, wordt 
uitgelegd wat Gedeputeerde Staten hebben besloten: door 2 TWh aan opwek door 
windenergie over de gehele provincie te verdelen kan er een maximum per gebied vast 
worden gesteld. Over de invulling van dat maximum kunnen programmeringsafspraken 
worden gemaakt in overleg met gemeenten. Op die manier kan duidelijkheid en rust worden 
geboden in het gebied. Zonder deze programmeringsafspraken is de provincie verplicht om 
initiatieven in behandeling te nemen volgens het geldende ruimtelijke beleid. 
 
Het doel van dit agendapunt is om reacties te peilen bij Enschede en Haaksbergen, die 
samen een gebied vormen met kansrijke locaties. Niels van den Berg geeft aan dat er gezien 
de nieuwe conceptafstandsnormen en de minimale tiphoogte van windturbines voor een 
rendabele businesscase, er in Enschede hoogstwaarschijnlijk geen plek is voor windturbines. 
Johan Niemans geeft aan dat er op dit moment een principeverzoek ligt en dat ze 
ondertussen bezig zijn met eigen beleid. Hij verzoekt of dit beleid kan worden meegenomen 
in de programmeringsafspraken. De gedeputeerde reageert hier bevestigend op. 
 

 geeft aan dat de potentie voor het gebied gebaseerd is op onder andere 
de technische mogelijkheden, het RES-bod van West-Overijssel en Twente, bestaande 
initiatieven en de gemeentelijke zoekgebieden. De provincie ziet – als schot voor de boeg – 
een goede potentie van 160GWh voor Enschede-Haaksbergen. Het klopt dat er bij een 
tiphoogte van 280 meter op basis van de nieuwe conceptafstandsnormen beperkt ruimte is 
in Enschede. Tegelijkertijd zijn lagere turbines ook mogelijk. De initiatiefnemer in 
Haaksbergen geeft aan 4 turbines te kunnen realiseren met de nieuwe afstandsnormen.  
 
Tijs de Bree geeft aan dat de afstandsnorm onderdeel is van het gesprek over de invulling 
van het gebied. 
 
Niels van den Berg geeft aan dat zij de planMER uit 2018 op basis van de nieuwe 
afstandsnorm voor windturbines hebben laten actualiseren door Pondera. Uit de concept-
rapportage blijkt dat er dan bij windturbines van 280 meter ruimtelijk gezien geen 
mogelijkheden zijn in Enschede. Gebleken is dat de planMER die de provincie heeft laten 
uitvoeren andere kaders hanteert dan die in opdracht van Enschede wordt uitgevoerd. Hij 
benadrukt dat gelijkluidendheid van uitgangspunten van belang is. Enschede geeft aan vast 
te houden aan de energievisie die door de raad is bekrachtigd. Enschede geeft aan dat het 
belangrijk is dat de verschillende milieueffectrapporten met elkaar worden vergeleken als 
daar verschil tussen zit. Enschede neemt het initiatief voor een overleg hierover tussen de 
ingehuurde bureaus. 
  



Niels van den Berg geeft aan vast te houden aan de locaties voor windenergie die zij eerder 
hebben aangewezen. Tijs de Bree geeft aan dat de provincie vooral kijkt naar wat de 
technische mogelijkheden zijn die recht doen aan het gebied. Hij bevestigt dat 
gelijkluidendheid van uitgangspunten van belang is. Hij benadrukt dat de realiteit is dat wij 
moeten vergunnen op ruimtelijke gronden wanneer een initiatiefnemer zich bij de provincie 
meldt.   

  
 




